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4. /  A piactéri  nyilvános WC-t  el kell bontani ,  a vásárcsarnok épületén belül kell 
újat  kialakítani .

A Városrendezés i  és Kommunál i s  Bizot t ság 10 igen szavazat tal  a fenti 
módos í t ásokka l  a ha tározat i  j avas la tot  e l fogadásra  j avasol ja  a Képviselő-  
t es tü le tnek .

B á t o r  Antal:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság  a határozat i  j avas la tot  7 igen szavazat tal  az 
a lábbiak szerint  javasol ja  el fogadásra:
1.) "önkormányzat i "  forma
2.) a 3. sz. vál tozatát  javasol ja ,  egyetér t  a Városrendezés i  és Kommunál i s  
B i zo t t ság  által javasol takkal .
3.) törölve ,  helyet te:  A Főtér i  nyilvános WC bérbeadását ,  vál lalkozó hiányában 
megszün te t é sé t  javasol ja.
A Vásárcsa rnok  épületén belül külső-belső ki járat tal  j avasol ja  új nyi lvános WC 
megépí t ésé t  a régi lebontása  mellett .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kinek van kérdése?

C s ő v á r i  János:
A Péti  út  végén - amit  Fazekas  István Képviselőtársam is emlí tet t  - a Felsál Kft-  
nek eladás  alatt  lévő terület  akkor  most  végül is el van adva vagy nincs eladva?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nincs  hivatalos  információnk,  csak annyi,  hogy megí r tuk a szerződés t ,  s 
k iegyenl í t és re  került .  Für jesnét  kérdezem,  a Felsál szerződése  kif izetésre kerül t?

F ü r j e s  Lászlóné:
T ud om ás o m  szerint  igen.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Vélemény,  észrevétel?

Dr.  F e k e t e  Antal  János:
Köv e tk ez ő  gondunk van: le van írva a WC-kérdések  rendezése  - én ebben nagyon 
nagy problémát  látok,  főként  a piac környékén.  Nem szól arról ez a módos í tó  
j avas la t ,  hogy ha bekerül  a piac épületébe a nyilvános WC, akkor  az csak a piac 
nyi tvatar tás i  ideje alat t  üzemelne  vagy olyan megoldás  kerülne alkalmazásra,  hogy 
a nap bármely szakában elérhető lenne. A következő  a probléma:  ha a Képvise lők 
a szüne tben  kinéznek az ablakon,  akkor  láthat ják,  hogy a Polgármester i  Hivatal  
há t só  be jára tá t  i l lemhelynek használ ják a város  lakói.  Ha 2 hónap múlva megindul  
az okmányi rodával  ös sze függő ügyfél fogadás,  akkor  a problémák csak sokasodni  
fognak.  Polgármes te r  Urat  azér t  agi tálom minden nap,  hogy kerí téssel  vegyük 
körbe  a Polgármes ter i  Hivatal t ,  s Polgármes te r  Úr mindig visszautas í t ja  ezt  a 
kezdeményezés t  azzal,  hogy nem tud olyan kerí tést ,  amin nem lehet átmászni .  A 
Hivatal  mellet t  van egy árok,  s azt használ ják a városlakók.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nekem az a gondom,  hogy ha kint van, ha bent van, éjszaka zárva van, ebből 
ki folyólag éjszaka biztos,  hogy itt fogják végezni  a dolgukat .

Dr. F e k e t e  Antal János:
Ezér t  kérdeztem,  hogy éjjel is nyitva lehetne-e tartani?

V á m o s i  Tibor:
Ha már felmerült  ez a téma,  akkor  én tovább kérdeznék.  Az üzletegységeknek 
nincs előírva kötelező WC-mosdó helyiség kialakí tása?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Mindenkinek előírás a WC-mosdó helyiség kialakítása.
Zá rom a vitát.
Pon tonkén t  szavaztatok,  így születet t  a két bizot t ságnak az ál lásfoglalása is.
1.) Piac üzemel te tése  önkormányzat i  formában.
Aki a javasla t ta l  egyetér t ,  kérem szavazzon.

A Képviselő-testület 17 igen szavazatta l  elfogadta a javaslatot.

2.) Használ tc ikk piac elhelyezésének javasol t  helye, ami megvizsgálandó:  Tési u.
- Munkácsy  M. u. keresz teződése ,  i l letve a Péti u. vége,  ehhez hozzá teendő,  hogy 
az új tula jdonossal  tárgyalni.
Tési  u. - Munkácsy M. u. keresz teződése ,  ezt t eszem fel szavazásra,  aki 
el fogadja,  kérem szavazzon.

A Képviselő- testület  15 igen szavazat ta l , 2 tartózkodás mellett  elfogadta a 
javasla to t .

A jelenlegi  3.) pont  törölve,  helyet te az új 3.) pont:
A Főtér i  nyi lvános WC-t  bérbeadással  kell hasznosí tani ,  vál lalkozó hiányában 
bezárni .  Aki ezzel egyetér t ,  kérem szavazzon

A Képviselő-testület 14 igen szavazat ta l , 3 tartózkodás mellett  elfogadta a 
javasla to t .

Új 4.)  pont :  A piac téri nyilvános WC- t  el kell bontani ,  a vásárcsarnok épületén 
belül ,  külső-belső ki járat tal  kell újat  kialakítani .  Aki ezzel egyetér t ,  kérem 
szavazzon.

A Képviselő- testület  17 igen szavazatta l elfogadta a javaslatot .

A Képviselő- testület  16 igen szavazat ta l , 1 tartózkodás mellett  a következő
határozato t hozta:
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322/1999. (X.28.) számú képv ise lő - te s tü le t i  határozat:  

Vá rpa l o t a  Város  Önkormányzat i  Képvise lő- tes tü le te

1.) A piac üzemel te t ésében az önkormányzat i  üzemel te t ésű  formát  választja.  
Ennek működés i  fel tétel rendszerét  1999. november  30-ig ki kell dolgozni .  
Az új forma  szerint i  üzemel tetést  2000.  j anuár  1-jével kell indítani.

2.) A haszná l t c ikk  piac elhelyezésének a Tési  út és Munkácsy  út melletti 
t e rü le t e t  választ ja.
E l őkész í t éskén t  beruházási  j avas la tot  kell készí teni  2000.  március 3 1-ig.

3. )  A Főtér i  nyi lvános WC-t  bérbeadással  kell hasznosí tani ,  vál lalkozó 
h iányában bezárni .

4.) A piactér i  nyi lvános WC-t  el kell bontani ,  a vásá rcsa rnok épületén belül, 
kü l ső-be l ső  ki járat tal  kell újat kialakítani .

Felelős :  Leszkoszki  Tibor  polgármester

31. )  Jakab Viktor  Várpalota,  Gárdonyi  G. u. 41. szám alatti lakos 
ingat lanvásár lás i  kérelme (278. )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Bizot t ság i  á l l ásfoglalások i smertetését  kérem.

F a z e k a s  Is tván:
A Város r endezés i  és Kommunál i s  Bizot t ság  9 igen szavazat tal ,  1 t a r tózkodás  
mel le t t  a ha t á roza t i  javaslat  "A" vál tozatá t  j avasol j a  e l fogadásra  a Képviselő-  
t e s tü le tnek .

B á t o r  Antal :
A Gazdaság i  és Pénzügyi  Bizot t ság 7 igen szavazat ta l  a határozat i  javas la t  "A" 
vá l toza t á t  j avaso l j a  el fogadásra a Képvise lő- tes tü le tnek.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kérdése  kinek van?
Vélemény,  észrevéte l?

S zavazás ra  t e szem fel az "A" vál tozatot ,  aki el fogadja,  kérem szavazzon.

A Képvise lő- te s tü le t  17 igeti szavazattal a következő határozatot hozta:
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323/1999. (X.2H.) számú képv ise lő - te s tű le t i  határozat:

Várpalo ta  Város  Önkormányzat i  Képvise lő- tes tüle te  Jakab Viktor  Várpalota  
Gárdonyi  G. u. 41. szám alatti lakosnak a KEHELY fagyizó előtti  terasz 
e lhelyezésére  általa már több éve közterülethasznála t i  engedéllyel,  illetve 
megál lapodássa l  használt  közterület  megvásár lására  irányuló kérelmét  
megtárgyal ta .

A Képvise lő- tes tü le t  úgy határozot t ,  hogy a vá rosközpont ró l  készülő Részletes  
Rendezés i  Terv elfogadásáig az ezen területen lévő közterületei t  megosztani  és 
fo rga lomképessé  tenni nem kívánja. E területek továbbra  is közterülethasználat i  
megál lapodássa l  hasznosí thatók.

Határidő:  a kérelmező értesí tésére:  1999. november  15.
Felelős:  Leszkovszki  Tibor polgármester

(16,10 Surányi Pál kiment, a létszám: 16 fő )

32.)  Pandúr  Géza Várpalota,  Vajda J. u. 27. sz. alatti  lakos kérelme (273. )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Bizot t sági  ál lásfoglalások i smertetését  kérem.

S a j t o s  János:
Inota  Város r ész  Önkormányzó Testülete  a határozat i  j avas la to t  8 igen szavazat tal  
a Képvi se lő- t es tü le tnek  el fogadásra javasol ja.

B á t o r  Antal :
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság 7 igen szavazat tal  a határozat i  j avas la tot  
e l fogadás ra  javasol ja  a Képviselő- tes tületnek.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kinek van kérdése?
Vélemény,  észrevétel?

Szavazásra  t eszem fel a határozat i  javas la tot ,  aki elfogadja,  kérem szavazzon.

A Képviselő- testü let 16 igen szavazattal a következő határozatot hozta:
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324/1999. (X.28.)  számú k épv ise lő - te s tü le t i  határozat:

Várpa l o t a  Város  Önkormányzat i  Képvise lő- tes tü le te  - mint a várpalotai  3727 
helyrajzi  számú,  779 m2 területű oszta t lan közös  tula jdonú ingat lan 8/30-ad 
részben tu la jdonosa  - a Bodea Péterné tula jdonában lévő, értékesí teni  kívánt 
8 /30-ad tulajdoni  hányadra törvényben biz tos í tot t  elővásárlási  jogá t  gyakorolni  
nem kívánja,  arról  lemond.

Fe lha ta lmazza  a Polgármester t  az elővásárlási  joggal  kapcsola tos  lemondó 
nyi la tkozat  aláírására.

Határ idő:  1999. november  15.
Felelős : Leszkovszki  Tibor  polgármester

33. )  Nagy Erzsébet  Andrea továbbtanulási  kére lme (272. )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Bizot t ság i  ál lásfoglalások i smertetését  kérem.

B á t o r  Antal:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság 7 igen szavazat ta l  javasol ja  e l fogadásra  a 
ha tároza t i  j avas la to t  azzal,  hogy a továbbtanulóval  szigorú fe l tételekhez kötöt t  
tanulmányi  s zerződés t  kell kötni.

D o m o k o s  István:
A Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság 8 igen szavazat ta l ,  2 t a r t ózkodás  mellett  úgy foglalt  
ál lást ,  hogy a benyúj to t t  határozat i  j avas la t ta l  é rdemben foglalkozni  nem tud,  
tekinte t t e l  arra,  hogy a továbbtanulás i  kérelem elbírálása munkál tatói  feladat .
A Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság javasol ja ,  hogy a munkál ta tó  dönt sön nevezet t  
személy továbbtanulás i  kérelmével  kapcsola tban.

A B i zo t t s ág  a továbbiakra  nézve javasol ja ,  hogy a továbbtanulások t ámoga tásá ra  
legyen külön keret  elkülöní tve,  s ezen kereten belül a munkál ta tó  gazdálkodjon.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Jegyző Úrnak adom meg a szót.

Dr.  F e k e t e  Antal  János:
Ezt  én tud tam,  amit a Jogi és Ügyrendi  Bizot t ság  mond,  hogy a munkál ta tó 
fe ladata ,  csak mindig az a kérdés merül  fel, hogy "ki fizeti a révészt"? Ez egy 
j e l en tősebb  összegű anyagi  megterhelés t  j e lent  a munkál ta tó részére,  ezér t  kerül t  
az e lő te r j esz tés  a Képvise lő- tes tüle t  elé, hogy amennyiben támogat ja ,  akkor  
három évig egy je l entősebb összeget  kell er re  biztosí tani .  Eddig megoldot tunk  
minden továbbtanulás i  kérdést  abból  a kis keretből ,  ami a Hivatalon belül 
rende lkezés re  állt, ezt már nem tudtuk belőle kigazdálkodni .  Ezért  szükséges  a 
Képvi se lő- t es tü l e t  döntése ,  hogy ezt a t ámoga t á s t  fel tudja-e  vállalni három évre 
nézve,  ha igen,  akkor  minden évben jönni  fogunk,  hogy ez a köl t ségvetésbe
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kerül jön be. Az összes többi,  amit megfogalmazot t  a Gazdasági  és Pénzügyi 
Bizot t ság,  t ermészetesen úgy történik.

L e s z k o  v s z k i  Tibor:
Kérdése  kinek van?

K a t o n a  Csaba:
Kérdezem,  van-e szabályozva az önkormányzatnál ,  hogy hány felsőfokú 
végze t t ség  megszerzését  támogat ja  az Önkormányzat?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nincs szabályozva.

V á m o s i  Tibor:
Kérdezem,  mióta dolgozik a Hivatalban,  a Hivatalból  mennyien tanulnak esti, 
i l letve levelező tagozaton.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Elnézés t  kérek,  de az ilyen kérdéseket  illik feltenni testület i  ülés előtt ,  mert  ha 
most  azt fogja mondani  a Hivatal  szakértője,  a Hivatalvezető,  hogy nem tudom,  
vagy mond egy hasszámot ,  s két hét múlva rá van bizonyítva,  hogy ket tőt  
t évedet t ,  akkor  ugyanabban a helyzetben vagyok.  Nem hiteles az információ.  
Képviselő Urat  kérem, ismétel je meg kérdését .

V á m o s i  Tibor:
Mióta  dolgozik a Hivatalban?

D o m o k o s  István:
Az anyagban le van írva, 1996. j anuár ja  óta.

V á m o s i  Tibor:
Ez idő alat t  j á r t  iskolába?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Igen,  most  végzet t .

V á m o s i  Tibor:
Tehát  amióta itt dolgozik,  végig tanult .
Megköze l í t ő l eg  hány fő tanul most  a Hivatalban szervezet t  oktatásban?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Amikor  a Jegyző Úr szerződés t  akar  kötni a továbbtanulóval ,  mint a munkál tatói  
j o g k ö r  gyakor lója ,  én csak annyit  szoktam kérdezni ,  hogy a fedezet  megvan-e,  
hogy t iszta és egyenes legyen a kép. Kb. két hónappal  ezelőt t  volt a Képviselő-  
t es tü le t  előt t  egy kimutatás  kere tében 12-14 fő, táblázatos  formában leírva,  hogy 
kik fejezték be a tanulást  ebben az évben,  kik maradnak benne,  erre a 
köl t ségvetés i  rendeletben a Testület  biz tos í tot t  összeget .  Ebbe az összegbe nem 
fér már bele a kol leganő,  azért  van itt az anyag a Képviselő- tes tüle t  előtt .  Az a 
keret ,  ami j óvá  van hagyva a továbbtanulás  f inanszí rozására  a Hivatalon belül az 
bőví t endő az ő ál tala kezdet t  iskola terheinek megfelelően.
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V á m o s i  Tibor:
Az u to l só  kérdésem az volna,  hogy a Városgazdálkodás i  I roda kér-e helyet te  egy 
d o l gozó t ,  amikor  elmegy tanulni,  mert  akkor  nem tudja ellátni a feladatát ,  t ehát  a 
k ieső munkaerő t  tudják-e pótolni?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
I ron ikus  lehet  a válaszom,  de a kérdésre  nem tud a Tul ipánt  Úr válaszolni ,  mert  
ke t tő  hónapja  kapta meg a kol leganőt ,  azóta  dolgozik ott ,  tehát azt mondom,  
hogy a betanulás,  bedolgozás  napjai t  éli szorgalmasan,  akkor  ez a kérdés  nem 
me ga l apozo t t .  Ezt Képviselő Úr nem tudhat t a ,  mert az Önkormányzat i  Szervezési  
I rodán ,  miután végzet t ,  akkor  kerül t  á thelyezésre  a Városgazdálkodás i  I rodára.

Dr.  B á r i  c z a  Sarolta:
El o l vas t am alaposan az anyagot ,  de mégis  azt  kérdezem,  ha ő most végez te  el az 
egyik i skolát ,  akkor  most  az Önkormányza tnak ,  illetve a Hivatalnak nem az-e az 
é rdeke ,  hogy amit eddig megtanul t ,  az most  kamatoztassa ,  vagy az az érdeke  a 
Hiva t a l nak ,  hogy azonnal  továbbtanul jon?  Amit Jegyző Úr leírt, á l ta lánosnak 
érzem,  a részle tkérdések ebből nem derülnek ki.

(16,15 Surányi Pál visszajött, a létszám: 17 fö )

Dr. F e k e t e  Antal János:
Ebben a megközel í t ésben azért  j avaso l t am a kol leganőnek,  hogy továbbtanul jon,  
i l letve a Tes tüle thez  fordul jon t ámoga tásé r t ,  mert ugyanezen a vonalon megy 
t ovább  egy magasabb szintű képzésben.  Mos t  esik egybe az a lehetősége,  hogy 
f iatal  még,  ugyanezzel  a lendület tel  tud végigmenni ,  most  van lehetősége,  most  
v e t t ék  fel. Nem arról van szó, hogy végze t t  egy irányban, s most  egy másik irányt  
akar  hozzá  felvenni,  hanem ugyanezt  az irányt szeretné folytatni  magasabb 
szinten.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Vé lemény ,  észrevétel?

K a t o n a  Csaba:
Azér t  ké rdez tem,  hogy van-e kor l á tozva ,  hogy adot t  esetben mennyi főiskolai ,  
egyetemi ,  tehát  felsőfokú végze t t s ég  megszerzését  teszi lehetővé  az 
Ön ko r má ny za t ,  mivel tudomásom szerint  a legtöbb munkahely maximum egy 
fői skolai  végze t t ség elérését  támogat ja .  Elég nagy e l l entmondásnak látom,  
l egalábbis  egy kicsit nonszensznek,  hogy egymás után több főiskolai  végze t t ség  
m eg sz e r z és é t  t ámogat ják itt az Önkormányzatná l .  Ez viszonylag nagy megterhelés  
és nagyon  sok olyan diák van Várpalo tán ,  akinek a szülei állják a főiskolai  
t anu l mányoka t .  Ezért  tar tom nonszensznek  egy kicsit azt,  hogy egymás után két 
fe l sőfokú  végze t t ség  megszerzését  is t ámogat juk.

D o m o k o s  István:
Nem vélet lenül  fogalmazta  meg a Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság,  hogy a 
k ö l t s ég v e t é s be  minden évbe be kell épí teni  egy olyan összeget ,  ami fedezi  a 
t ovább tanu lás i  kérelmeket .  Én egyeté r t ek  azzal,  amit Jegyző Úr e lmondot t :  az 
i l lető hölgy fiatal,  l endületben van. Én azt  hiszem az Önkormányzatnak  érdeke.



96

hogy minél magasabb képzet tségű személyek dolgozzanak a Hivatalban.  Magam 
részéről  egyetér tek azzal,  hogy a kérelmet  t ámogassuk.

J á m b o r  Attila:
Ahol Domokos  István Képviselőtársam befejezte,  ot t  folytatnám.  Azt mondta,  
hogy az illető hölgy lendületben van. Mi is lendületben vagyunk,  amikor biankóra 
vál lalunk dolgokat .  Én azt mondom,  hogy ezeket  a dolgoka t  jobban meg kell 
gondolni ,  mert  egyfelől  természetesen a szívünk az övé,  de a pénztárcánk nem. 
Nagyon egyetér tek Katona Csabával  a tekintetben,  hogy az első diploma 
megszerzésé t  szociál is érzékenységi  alapon is meg lehet  fontolni ,  meg lehet 
támogatni ,  de a másodiknál  már óvatosan kell bánni ezekkel  a dolgokkal ,  mert én 
úgy gondolom,  hogy nem kevés pénzről  van szó, ez az egyik,  a másik pedig az, 
hogy ha valaki végigtanul ja  az életet,  vagy legalábbis az életének egy jó részét,  
ám tegye,  de ne a közösség  terhére t ámaszkodva.  Elhangzot t ,  hogy bizony vannak 
diákok,  akik csak és kizárólag a szülői hát tér re  tudnak támaszkodni ,  s akkor  ők 
miért  ne kaphatnának támogatás t .

K a t o n a  Csaba:
Én azér t  is mondom ezt,  mert  el lehet dönteni ,  hogy én erre az egyetemre akarok 
menni vagy arra az egyetemre akarok menni.  Ha az első diploma megszerzését  
t ámoga t j a  az Önkormányzat ,  akkor  már el lehet dönteni  először ,  hogy én a jogi  
egyetemre  akarok menni,  vagy pedig a főiskolára.

S u r á n v i P á l :
Részben egyetér tek  az elhangzot takkal ,  részben nem. Én is néhányszor 
szorgalmaztam már,  i l letve azt mondtam,  hogy szerencsésnek tar tanám,  ha nem az 
lenne az ál talános gyakor lat ,  hogy felveszünk szakképzet len  embert ,  s aztán itt 
fo lyamatos  t anulás  után megszerzi  a megfelelő végze t t sége t .  Az eddigi gyakorlat  
á l talában azt muta t ta ,  hogy a Testület  is t ámogat t a  ezeket  a kérelmeket .  Én a 
magam részéről  azt  mondom,  hogy ahhoz lehetnénk következe tesebbek,  ha azt a 
véleményt  mondanám még el - lehet,  hogy amit mondok,  az a gyakorlat  - olyan 
munkasze rződés eke t  kel lene kötni azokkal ,  akiknek a t ámoga tás t  adjuk, hogy 
megfelelő ideig ennél az intézménynél  kamatoztassa  a megszerze t t  tudását .  Ha a 
diploma megszerzése  után is tényleg a Hivatalnak hosszú távon dolgozója lesz, 
akkor  végül  is vissza tudja a városnak adni ezt a befektete t t  összeget  a 
munkájával .  Nem lenne azonban szerencsés,  ha egy-két  év múlva a 
versenyszférában elhelyezkedve kamatozta tná  tudását ,  mer t  akkor  tula jdonképpen 
kidobtuk  az ablakon a pénzt .  Ha olyan munkaszerződés  köt te t ik ,  hogy valamennyi 
ideig előír juk,  hogy itt dolgozzon a Hivatalban,  akkor  én támogatni  tudom a 
kérelmet .

(16,20 dr. Szőke László visszajött, Bátor Anta l kiment, a lé tszám: 17 fő )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Lehet ,  hogy én rosszul  tudom,  de maximum annyi időt lehet  kikötni ,  amennyi idő 
volt a t ámoga tás  és annyit  visszatér í tésre,  amennyi t  f izet tünk neki, de ha elmegy a 
versenyszférába  dolgozni ,  akkor  ezt zsebből  kifizeti  - nem ő, hanem aki 
alkalmazza.
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Nekem az a problémám,  hogy az oktatási  formát ,  amit vá lasz tot t ,  nehezen viselem 
el, s ezt most  nem kifejezet ten rá mondom,  hanem aki esti t agozat ra  jár. Nem 
Várpalotán  vannak ezek az intézmények,  s egy héten i t tvannak ket tő napot.  Aztán 
vizsgánként  4 nap szabadság,  magyarul  egy évben ha nagyon jó indulatú vagyok,  
azt  tudom mondani ,  hogy 60-65 munkanapot  bent töl t  a hivatalban.  Ezzel kell 
számolni ,  amikor  arról  van szó, hogy sokan vagyunk,  kevesen vagyunk,  mert 
amikor  elindul a v izsgaidőszak,  s mindenki aki tanul v izsga időszakon van; esti 
t agoza t  esetében elmegy szerdán,  s visszajön hétfőn.  A do lognak  nem csak anyagi 
oldala van, hanem van egy olyan oldala is, hogy szűkebb- tágabb kollektíva 
dolgozik helyet te  - ezt bizony tudomásul  kell venni.

D o m o k o s  István;
Magam részéről  nem t udom azt támogatni ,  hogy az első diploma megszerzését  
t ámogassuk csak,  mert  ezzel  leblokkolnánk a továbbtanulás i  lehetőségeket .

(16,25 Bátor An ta l  visszajött,  a létszám: IS fő )

C s ő v á r i  János:
Mindig nehéz az ilyen döntés ,  mert  az ember szeretné egyfelől  azt ,  hogy minden 
fiatal lehetőség szerint  diplomát  szerezzen,  aki tud és aki akar,  de én is azzal 
ér tek egyet ,  amit  most  Polgármes ter  Úr, Katona  Csaba,  i l letve Jámbor  Attila 
mond,  hogy valahol  meg kellene húzni a határ t  olyan ér telemben,  hogy a 
Polgármes ter i  Hivatalban kik azok,  akikre számí thatunk.  Szere tnék mondani  egy 
példát :  a János iné  Izsó I ldikót  azért  t ámogat tam én személy szerint ,  mert  tudom,  
hogy számítani  lehet  rá hosszú távon,  hiszen ő itt él te le az életét ,  ő a 
versenyszférába  nem fog elmenni.  Ki tűnő,  akár  i rodaveze tő ,  akár  jegyző,  
al jegyző,  bármi lyen beosz t á sú  ember lehet a j övő t  i l letően.  Most  bocsánat ,  hogy 
i lyeneket  mondok ,  megbe t egedhe t  valaki,  ért jük,  hogy miről  van szó,  nyilván nem 
szabad fél reér teni  amit  mondok.  Ha mást  nem, ugyanabban a s tá tuszban kitűnő 
tudású.  Nagyon sokan tanulnak a Hivatalban,  s most  nem személyre szóló a 
dolog,  de valahol  ennek határ t  kell szabni,  mert  a végén nem lesz aki dolgozzon.

K a t o n a  Csaba:
Valószínű,  hogy hosszú távon,  mivel az előmenetele  nem lesz itt b iz tos í tot t ,  mivel 
egy idő után tel í tődik,  biz tos  vagyok benne,  hogy el fog innen menni.

L e s z k o v s z k i  Tibor :
Van rá példa,  ebben a Hivatalban ki taní t tat tuk az urat ,  s azt  mondta,  hogy csak 
kihalásos  alapon lehet  előre lépni, ma a pét fürdői  hivatal  dolgozója ,  f izet tek 
tokka l -vonóva l  mindent  és elment.

J á m b o r  Atti la:
Ha azt mondjuk,  hogy nem támogat juk,  nem lennénk szőrős  szívűek,  mert  egészen 
ez évig t ámoga t t a  a Hivatal  a hölgyet  azért ,  hogy valamire jusson.  Szer intem ez is 
hozzá ta r toz ik  ahhoz,  ha az ember mérlegel .

Dr. F e k e t e  Antal  János:
Függet lenül  at tól ,  hogy a munkál ta tó  kötelezi -e  t ovábbtanu lás ra  a kol leganőt  
vagy nem kötelezi ,  neki a konzul tációkra,  a v izsgákra  biztosí tani  kell a
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szabadidőt .  Ha az Önkormányzat  nem tud segí teni  neki az anyagiakban,  akkor  
nem tudok szerződés t  kötni vele, de a szabadidőt  a vizsgákra  biztosítani kell, ez 
v izsgánként  4 nap.
Egy olyan vál tozó világban élünk, hogy ami ma igaz volt ,  az holnap nem igaz. 
Mire mondom ezt:  a nyáron még úgy volt ,  hogy az út levél  kezelő csak felsőfokú 
végze t t ségű  személy lehet,  vagy jogi  egyetemet ,  vagy ál lamigazgatási  főiskolát  
végzet t  személy lehet az okmányirodában,  ugyanis  be tud nézni majd a bűnügyi 
nyi lvántar tás tól  kezdve számos helyre, s neki kell itt meghozni  a határozatot  arra,  
hogy az ügyfélnek megadja az útlevél jogos í tványt  vagy nem. Most ehhez képest  
visszalépés  tör t ént ,  most  elég a középfokú végze t t ség  is erre a szintre.  Ha mégis 
valaki meggondol j a  magát ,  újra beléphet  a fe l sőfokú végzet tség.  Egy másik 
dolog:  a lakáshozjutás  támogatása:  megszűnik az eddigi  megoldás,  nem tudom a 
Képvi se lő- t es tü le t  mit fog dönteni,  hogy mi vállal juk fel vagy pénzintézethez 
tesszük át - s jó pénzért  egy pénzintézet  fogja bonyol í tani  ezeket az ügyeket  a 
továbbiakban Várpalotán.  Ha azt mondja a Tes tüle t ,  hogy mi vállaljuk fel, akkor  
megfelelő képes í tésű szakembert  kell biztosí tani  erre a feladatra.  Azokat  a 
kol légákat  kell továbbképezni ,  azoknak a kol légáknak kell képesí tést  adni, akik 
ezt a Hivatalban vállalják,  akik már jó pár éve itt do lgoz tak,  akik tudják,  hogy 
miről van szó.
Első vagy további  diploma: erre azt tudom mondani ,  hogy a Hivatalnak is van egy 
olyan szakembere ,  lásd környezetvédelmi  szakmérnök,  amit valaki felvállalt  
szerencsére ,  aki más önkormányzatoknak is ad tanácsot .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A tandíj 9 5 . 0 0 0 , -Ft,  ki kell fizetni a j egyzeket ,  az utazási  köl tséget .  Kérdezem,  az 
eddigi  gyakor la t  alapján amikor a kol leganők tanulmányokat  folytatnak és 
egymást  fe lvi lágos í tot ták,  megtalál ták-e azt a jogi  forrást ,  hogy azon az alapon,  
hogy a másik megkapta ,  ő is megkapja? Igen. Akkor  így számoljunk.
A Hivatal  központ i  gazdálkodás  köl t ségvetésé t  mennyivel  emeli meg ebben a 
félévben a Tes tület ,  hogy a munkál tató tanulmányi  szerződést  köthessen a 
dolgozóval?  Ez a kérdés,  ebben kell dönteni .
A határozat i  javas la tban az a varázsmondat ,  hogy 1999. szeptemberétől  tör t énő 
megkezdéséhez  és folytatásához szükséges  munkál ta tói  köl t ségtér í tés  fedezeté t  a 
mindenkor i  kö l t ségvetés  terhére biztosí t ja - ez az, amin én most  lovagolok.  
Kérdezem,  b iankóként  elfogadja-e a Képvise lő- tes tü le t ,  vagy nem, s ezt a 
határozat i  j avas l a to t  teszem fel szavazásra.

Dr. F e k e t e  Antal  János:
Javaslom a Képviselő- tes tüle tnek,  hogy 9 5 .000, -Ft -os  félévenkénti  tandí jat  
vállalja fel, er re  kötök szerződést  a dolgozóval .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ha jogi lag rendben van, akkor  elfogadom.  Jegyző Ur az előter jesztő,  kérdezem,  
akkor  mit kér?

Dr. F e k e t e  Antal János:
95 . 00 0 , -Ft t ámoga tás t  félévente.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ennek egyéb vonza ta  is van.


